
btapnorst is een langgerekt 'inworp aan cie 

Rijksweg A28, ongeveer halverwege tussen 

Utrecht en Groningen. De gemeente telt 17.000 

inwoners. CDA-wethouder Bert Krale (wethouder 

sinds 2014) heeft naast duurzaamheid onder 

andere ook economie, openbare werken, toezicht 

en handhaving, sport, en de decentralisatie 

participatie in zijn portefeuille. Voor zijn 

wethouderschap was Krale lid van de Staphorster 

steunfractie en was hij ondernemer in de 

installatietechniek. 

Reageren op dit artikel? 
kjwdejong@gmaiLcom 
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de meest gelukkige portefeuillehouder 

Duurzaamheid zijn? 
`Ja, dat zou je kunnen denken. Het is echter wat 

on-Staphorsts om trots te zijn. Maar het voelt wel als 

een bevestiging dat we goed bezig zijn. Dit is geen prijs 

voor een bestuurder, dit is een prijs voor de gemeen-

schap. En hij tekent de kracht van deze gemeenschap. 

Over het algemeen is het een genot om hier wethouder 

te zijn. Je hoeft in deze gemeenschap heel weinig 

aan de kar te trekken. De samenleving is krachtig en 

ondernemend, we hebben grote nog steeds groeiende 

industrieterreinen. Als je de goede kaders meegeeft, 

dan gebeurt heel veel door de gemeenschap zelf. 

Ik vind het geweldig om mensen bijeen te brengen 

en te enthousiasmeren. Ik kan het daarna loslaten in 

vertrouwen en zie dat dit het meeste resultaat oplevert. 

Waarom zouden wij bedenken wat goed is voor de 

mensen, als ze het zelf heel goed kunnen?' 

Kwam de verkiezing als een verrassing? Een 

jaar eerder stond uw gemeente ook al bij de 

beste drie. 
'Het was toch wel een verrassing. We werden vooral 

enthousiast toen we erachter kwamen dat we in de 

breedte zo'n sterke gemeenschap zijn.' 

Kunt u het succes van uw gemeente 

verklaren? 
'Er zijn heel veel aspecten die dat verklaren. Wij zijn 

geen uitgesproken koploper, maar we presteren over 

de hele linie goed. Bedrijven vestigen zich hier, omdat 

ze de aanpak-mentaliteit kennen van het personeel in 

Staphorst. Aan inzet geen gebrek. Onze jeugdwerk-

loosheid is extreem laag. Ooit zagen we 

een verdubbeling... van 3 naar 6 mensen. 

Mensen helpen elkaar, en willen graag iets voor de 

gemeenschap doen. Ook voor mensen met een 

beperking. Er is heel veel bedrijvigheid, en mensen 

kennen elkaar. 

Ook scoren we goed op het gebied van afvalscheiding. 

Omgekeerd inzamelen is in de vorige bestuursperiode 

ingevoerd en in deze periode doorgezet. De groene 

container en de papiercontainer zijn gratis. De grijze 

container voor het restafval wordt eens in de acht 

weken geleegd. Daarnaast zijn in de hele gemeente vijf 

ondergrondse containers geplaatst. Die zijn beschikbaar 

voor uitwijk voor restafval. Iedereen kan er gebruik van 

maken. In de regio heeft Staphorst de beste scheidings-

percentages. Het is ook onze volksaard, ervoor willen 

zorgen dat het er hier keurig uitziet.' 

Wat heeft een samenleving die op traditionele 
leest geschoeid is, met iets moderns als 

duurzaamheid? Ziet u een verband? 

Duurzame Dag: 28 mei 
Hogeschool Domstad, Utrecht, 13.00-17.00 uur 

Na het succes van 201 5 organiseert het CDA-duur-

zaamheidsberaad op zaterdag 28 mei opnieuw een 

duurzame dag. Deze dag staat in het teken van 

de energietransitie, en de lokale beleidsruimte die 

gemeenten daarvoor kunnen benutten. Wethouder 

Krale van de gemeente Staphorst is één van de 

sprekers. Tweede Kamerlid Agnes Mulder en 

duurzaam ondernemer Brendan de Graaf hebben 

hun medewerking toegezegd. Ook maakt u kennis 

met de energiekansenkaart. Is de energiekansenkaart 

ook voor uw gemeente een geschikt instrument om 

duurzaamheid steviger op de kaart te zetten? 

`Ja, je ziet dat juist de waarden die onze gemeenschap 

heeft hieraan bijdragen. In Staphorst willen mensen 

presteren. De kracht van de samenleving is veel sterker 

dan de kracht van de overheid. Dat is mijn boodschap, 

daar kun je als overheid nooit tegenop. Dat moet je ook 

niet willen. Als de gemeenschap het doet, dan komen 

krachten vrij, dan is er motivatie en een doel. Dan hoef 

je als gemeente nooit meer voor mensen te denken.' 

Kunt u een voorbeeld geven van wat u bedoelt 
met de kracht van de samenleving? 

-Staphorst werkt" vind ik een heel mooi voorbeeld. 

Het initiatief ontstond parallel met de participatiewet. 

Ondernemers kwamen naar mij toe: wij willen 

mensen helpen, kan dat? De ondernemers pakken 

het vervolgens zelf op. Een productiebedrijf maakt 

gereedschappen, ze hebben een werkplaats voor vijftien 

man. Ze werken met behoud van uitkering en worden 

werk-fit. Een uitzendbureau zorgt vervolgens voor de 

uitstroom naar betaalde banen. Ondernemers vinden 

hier zo hun mensen. 

Een ander eenvoudig voorbeeld van gemeenschapszin: 

er was een groenperkje met bossen. Dat vonden 

buurtbewoners maar niets. Ze kozen voor gras, en dat 

is hun ding. Het zijn nu niet langer de bosjes van de 

gemeente, maar het is "ons" grasveld. Lachend: en laat 

niemand het wagen om zijn bandensporen in het gras 

achter te laten...'  • 

Het duurzaamheidsberaad stimuleert kennisuitwisseling 

en het delen van goede voorbeelden. Het versterken 

van de banden met lokale afdelingen, bestuurders en 

raadsleden is een speerpunt voor 2016. 

Aanmelden voor de duurzame dag kan via: j.enm. 

vanalphen-kamper@planet.nl . Wij vragen deelnemers 

een bijdrage van € 10,00 in de onkosten. 

U kunt ons ook kosteloos steunen door lid te worden 

van ons netwerk. Het CDA-duurzaamheidsberaad wil 

zijn achterban graag verbreden. Wij houden u op de 

hoogte van duurzame ontwikkelingen, en bieden volop 

ruimte om mee te doen aan het vinden van antwoorden 

op actuele duurzaamheidsvraagstukken. 
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